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Protokół Nr 10 

z obrad  dziesiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dniu 2.09.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 16:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Marta Bączkowska i p. Henryk Szwochert 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Radca Prawny UM Więcbork     - Michał Kania                                                                                                 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM Więcbork      - Tomasz Fifielski 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

 Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Michał Bąk 

8. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa  

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki  

11. Redaktor „Gazety Pomorskiej”     - Aleksander Knitter 

12. Redaktor „Gazety Więcborskiej”     - Tomasz Bracka 

W części obrad udział wziął Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych, Mistrz 

Europu w Podnoszeniu Ciężarów /kat. wiekowa do lat 17 – stu/ p. Kacper Badziągowski  

oraz jego pierwszy trener p. Henryk Dueskau. 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Uhonorowanie Pana Kacpra Badziągowskiego za zdobycie złotego medalu na 

Mistrzostwach Europy do lat 17. 

4. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej. 
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5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja Dyrektora BOOS o stanie przygotowań szkół do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego 2015/2016, aktualnej sytuacji w Przedszkolu Gminnym i jego Punktach 

Filialnych oraz informacja dotycząca oddziałów przedszkolnych prowadzonych  

w szkołach /problematyka związana z prowadzeniem tych oddziałów i ich dostosowaniem 

do potrzeb dzieci w wieku szkolnym/  

9. Informacja dotycząca podsumowania sezonu turystycznego w gminie Więcbork. 

10. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2015 roku  

i sprawozdań stałych Komisji RM. 

11. Podjecie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli placówek oświatowych, dla których Gmina Więcbork 

jest organem prowadzącym oraz określenia warunków i sposobu przyznawania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia dodatkowego obwodu głosowania dla 

przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej 

Polskiej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Zakrzewku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania 

Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Więcbork. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2015. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

19. Podsumowanie działalności Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka „Nasza Krajna  

i Pałuki” – prezentacja multimedialna. 

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zakończenie 

 

Burmistrz Więcborka wniósł o zdjęcie z powyższego porządku obrad punktu dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli placówek oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest 

organem prowadzącym oraz określenia warunków i sposobu przyznawania. Uzasadnieniem 

zmiany było wniesienie przez Przewodniczącego WZZ „Solidarność – Oświata” tuż przed 

sesją drobnej korekty w zapisach projektu. Projekt zostanie wywołany na kolejnej sesji RM.  

Przewodnicząca RM przegłosowała porządek obrad z wniesioną zmianą. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

Ad. 3 W dalszej części obrad zgodnie z przyjętym porządkiem nastąpiło uroczyste 

uhonorowanie Mistrza Europu w podnoszeniu ciężarów p. Kacpra Badziągowskiego 

przez Burmistrza Więcborka p. Waldemara Kuszewskiego i reprezentującą Radę 

Miejską w Więcborku Przewodniczącą p. Grażynę Witczak oraz Starostę Powiatu 

Sępoleńskiego p. Jarosława Tadych. Pan Badziągowski otrzymał listy gratulacyjne, 

kwiaty, a także upominki w postaci bonów wartościowych.  
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Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z IX sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

26.06.2015r. – W-ce Przewodnicząca RM uczestniczyła w uroczystości zakończenia roku 

szkolnego w SP w Zakrzewku orz w wykładzie p. Leszka Skazy poświęconemu operetce, 

który miał miejsce w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

27.06.2015r. - W-ce Przewodnicząca RM uczestniczyła w zakończeniu sezonu Powiatowej 

Ligii Piłki Nożnej. 

28.06.2015r. – udział W-ce Przewodniczącej RM w koncercie Orkiestr Dętych. 

30.06.2015r. – udział Przewodniczącej RM i W-ce Przewodniczącej RM w spotkaniu 

organizacyjnym imprezy zwieńczającej „366 Maratonów”. 

1.07.2015r. - udział Przewodniczącej RM i W-ce Przewodniczącej RM w posiedzeniu 

Kapituły Zasłużonych dla Powiatu Sępoleńskiego. Spotkanie odbyło się u Starosty 

Sępoleńskiego. 

5.07.2015r. – wizja lokalna Przewodniczącej RM na plaży Miejskiej w Więcborku. 

12.07.2015r. - udział W-ce Przewodniczącej RM w Turnieju Sołectw w Suchorączku. 

17.07.2015r. – udział Przewodniczącej RM w Święcie Policji w Sępólnie Krajeńskim  

i towarzyszącemu imprezie spotkaniu z Minister Spraw Wewnętrznych p. Teresą Piotrowską. 

18.07.2015r. - udział Przewodniczącej RM i W-ce Przewodniczącej RM w Festynie 

Integracyjnym w Pęperzynie. W tym samym dniu W-ce Przewodnicząca RM uczestniczyła 

również w Festynie Integracyjnym w Frydrychowie. 

26.07.2015r. - udział Przewodniczącej RM i W-ce Przewodniczącej RM w obchodach Dni 

Więcborka. 

30.07.2015r. – udział w spotkaniu Krajeńskiego Stowarzyszenia osób chorych na 

stwardnienie rozsiane „Silni Duchem” w Stanicy Wędkarskiej PZW w Więcborku.  

1.08.2015r. - udział Przewodniczącej RM i W-ce Przewodniczącej RM w Jarmarku 

Krajeńskim i obchodach Dni Więcborka na plaży miejskiej w Więcborku. Ponadto 

Przewodnicząca RM uczestniczyła w złożeniu kwiatów przy pomniku „Orła Białego”  

z okazji 71 rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego. 

5.08.2015r. - udział Przewodniczącej RM i W-ce Przewodniczącej RM w otwarciu wystawy 

prac plastycznych uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku, które 

miało miejsce w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

9.08.2015r. -  udział W-ce Przewodniczącej RM w podsumowaniu Grand Prix Powiatu 

Sępoleńskiego w siatkówce plażowej w Kamieniu Krajeńskim. 

15.08.2015r. - udział Przewodniczącej RM w złożeniu kwiatów pod pomnikiem „Orła 

Białego” z okazji „Cudu nad Wisłą” orz uroczystym zakończeniu projektu „366 Maratonów”. 

17.08.2015r. – udział Przewodniczącej RM w wykładzie i odsłonięciu wystawy poświeconym 

zbrodni ludobójstwa na ludności polskiej na terenie Wołynia i Małopolski Wschodniej 

dokonanej przez nacjonalistów ukraińskich. 
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20.08.2015r. -  udział W-ce Przewodniczącej RM w warsztatach poświęconych rozdziałowi 

środków unijnych zorganizowanych przez Lokalną Grupę Działania „Nasza Krajna i Pałuki”. 

27.08.2015r. - udział W-ce Przewodniczącej RM w spotkaniu z Marszałek Sejmu  

p. Małgorzata Kidawą – Błońską zorganizowanym z inicjatywy Poseł Iwony Kozłowskiej  

w Sępólnie Krajeńskim. 

30.08.2015r. - udział Przewodniczącej RM i W-ce Przewodniczącej RM w dożynkach 

parafialno – gminnych w Lubczy. 

 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

24.06.2015r. – udział w Walnym Zebraniu Członków Spółdzielni Mieszkaniowej 

mieszkańców Osiedla BoWiD i I Armii Wojska Polskiego w Więcborku. 

25.06.2015r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych oraz 

udział w spotkaniu Lokalnej Grupy Działania – temat spotkania – Lokalna Strategia Rozwoju. 

26.06.2015r. – udział w zakończeniu roku szkolnego w ZS w Pęperzynie oraz SP  

w Więcborku. W tym samym dniu Burmistrz wziął udział w programie słowno - muzycznym 

„Operetka Młodsza Siostra Opery” zorganizowanym w Miejsko – Gminnej Bibliotece 

Publicznej w Więcborku.  

27.06.2015r. – udział w XIX Spotkaniach Rodzinnych mieszkańców DPS w Suchorączku.  

W tym samym dniu Burmistrz uczestniczył w Powiatowych Zawodach Strażackich  

w Więcborku oraz Podsumowaniu Ligi Powiatowej w Więcborku, jak również obchodach 

Nocy Świętojańskiej na plaży miejskiej w Więcborku. 

28.06.2015r. – udział w koncercie orkiestr dętych otwierającym Więcborską Scenę 

Muzyczną. 

29.06.2015r. – udział w spotkaniu z dyrektorami szkół gminnych ze Starostą Powiatu 

Sępoleńskiego, Koordynatorem Oświaty Starosta Powiatowego, Dyrektor Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Sępólnie Krajeńskim i Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku. Tematem spotkania była współpraca z Poradnią oraz kwestie 

dotyczące wydawania orzeczeń i opinii. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył  

w pożegnaniu Proboszcza Parafii w Zabartowie oraz kolejnym spotkaniu zorganizowanym 

przez LGD w Sypniewie.  

30.06.2015r. – wyjazd do Torunia, gdzie w Urzędzie Marszałkowskim wspólnie ze Skarbnik 

Gminy podpisał umowę na dofinansowanie modernizacji drogi w technologii bitumicznej  

w Zakrzewku. W ramach FOGR -u. 

2.07.2015r. – udział w spotkaniu ze Starostą Powiatu Sępoleńskiego oraz Dyrektorem 

Zarządu Dróg Powiatowych w Sępólnie. Rozmowy dotyczyły komunalizacji dróg 

powiatowych na terenie Więcborka. 

3.07.2015r. – udział w komisyjnym przekazaniu pomieszczeń dzierżawionych przez Gminę 

Więcbork od Centrum Szkół Kształcenia Rolniczego w Sypniewie. 

5.07.2015r. – udział w „Sypniewskiej Parafiadzie”. 

6.07.2015r.- wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych oraz 

udział  w pierwszym spotkaniu organizacyjnym dotyczącym dożynek w Lubczy. 

9.07.2015r. – spotkanie z przedstawicielem Firmy „Blue Line” zainteresowanej 

rozprowadzeniem sieci instalacji gazowej na terenie Więcborka. W tej chwili Firma ta jest na 

etapie analiz zapotrzebowania. 

11.07.2015r. – udział w powitaniu nowego Proboszcza Parafii Zabartowo. 

12-24.07.2015r – urlop wypoczynkowy. 

25.07.2015r. – udział w Grand Prix w siatkówce plażowej Powiatu Sępoleńskiego  

w Więcborku. 
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25-26.07.2015r. – udział w Mistrzostwach Polski w Motocross na torze Plebanka. Podczas 

spotkania z przedstawicielami Polskiego Związku Motorowego rozmawiano o możliwości 

zorganizowania w Więcborku Mistrzostw Europu w Motocrossie. Burmistrz wyraził nadzieję, 

że rozmowy będą się toczyć nadal w podobnym kierunku i uda się w przyszłości 

zorganizować na więcborskim torze Mistrzostwa Europy. 

26.07.2015r. – udział w koncercie Krzysztofa Napiórkowskiego zorganizowanym w ramach 

Dni Więcborka.  

29.07.2015r. – Burmistrz wspólnie z radnymi i jednocześnie sołtysami: p. Janem Antczak 

oraz p. Stanisławem Piłka, udał się na spotkanie do Bydgoszczy z Wojewodą Kujawsko-

Pomorską p. Ewą Mess. Poruszane tematy dotyczyły możliwości budowy ścieżki rowerowej 

Zabartowo – Więcbork oraz Borzyszkowo – Więcbork. 

30.07.2015r. - udział w spotkaniu Krajeńskiego Stowarzyszenia osób chorych na stwardnienie 

rozsiane „Silni Duchem” w Stanicy Wędkarskiej PZW w Więcborku. 

1.08.2015r. – udział w III Jarmarku Krajeńskim. 

5.08.2015r. - wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 

9.08.2015r. – udział w zakończeniu i podsumowaniu cyklu turniejów Grand Prix Siatkówki 

Plażowej Powiatu Sępoleńskiego. 

12.08.2015r. - wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 

13.08.2015r. – udział w spotkaniu podsumowującym audyt przeprowadzony w Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Kontrola zakończyła się wynikiem pozytywnym. 

Tego samego dnia w Sępólnie Krajeńskim odbył się comiesięczny Konwent Powiatu 

Sępoleńskiego. 

15.08.2015r. – udział w zakończeniu Projektu „366 Maratonów”. Gmina Więcbork była 

organizatorem finału Projektu. Radnemu Ryszardowi Kłaczyńskiemu należą się gratulacje  

i słowa uznania za konsekwencję w dążeniu do wyznaczonego celu, ogromny wysiłek jaki 

temu towarzyszył i pobicie rekordu. Słowa podziękowania Burmistrz skierował pod adresem 

wszystkich, którzy przyczynili się do zorganizowania imprezy finałowej w tym Starostwu 

Powiatowemu na czele ze Starostą.  

18.08.2015r. – udział w spotkaniu z Wojewodą Kujawsko- Pomorską w temacie zmiany 

okręgów wyborczych w wyborach do Rady Powiatu oraz suszy i odszkodowań dla rolników. 

W spotkaniu udział wzięli również Burmistrz Kamienia i Sępólna Krajeńskiego orz Wójt 

Gminy Sośno. 

19.08.2015r. – wspólny ze Skarbnik Gminy Więcbork wyjazd do Torunia, do Urzędu 

Marszałkowskiego, gdzie podpisano aneks do umowy na rekultywację składowiska odpadów 

stałych oraz do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, gdzie 

podpisano umowę na unieszkodliwianie azbestu na terenie gminy Więcbork. Tego samego 

dnia Burmistrz uczestniczył w szkoleniu dotyczącym elektronicznego obiegu dokumentów. 

20.08.2015r. – udział w kolejnym spotkaniu LGD w Więcborku.  

24.08.2015r. – udział w spotkaniu zorganizowanym w Runowie Krajeńskim z inicjatywy 

radnych i sołtysów: p. Jana Antczaka i Stanisława Piłka. W spotkaniu udział wzięła pani 

Poseł Iwona Kozłowska, Wojewoda Kujawsko – Pomorska p. Ewa Mess oraz Dyrektor 

Zarządu Dróg Wojewódzkich p. Mirosław Kielnik. Omawiano ponownie temat ścieżek 

pieszo-rowerowych Zabartowo-Więcbork i Borzyszkowo – Więcbork. Ścieżka pieszo-

rowerowa Zabartowo –Więcbork będzie ujęta przy okazji modernizacji drogi wojewódzkiej, 

natomiast ścieżka pieszo rowerowa Borzyszkowo – Więcbork  nie może być finansowana 

przez sam ZDW tj. Marszałka. Padła propozycja, aby zajęła się tym Gmina. Długość odcinka 

wg wstępnych obliczeń to, 4,9km, a rozpocząć należy od wykonania projektu, który pokaże 

jakie grunty ewentualnie należałoby wykupić, przejąć od Agencji, Nadleśnictwa, czy osób 

prywatnych. Koszt takiej dokumentacji szacowany jest na kwotę około 200.000,00 zł. 
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25.08.2015r. – udział w spotkaniu z Dyrektorem Spółki „PROVITA” p. Tomaszem Mesjasz 

w sprawie działki będącej własnością Spółki, zlokalizowanej przy budynku Urzędu 

Miejskiego w Więcborku.  

26.08.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 

27.08.2015r. – udział w posiedzeniu Gminnej Komisji Mieszkaniowej oraz wyjazd do 

Sępólna Krajeńskiego na spotkanie z Marszałek Sejmu p. Małgorzatą Kidawą – Błońską. 

28.08.2015r. – udział w gminnym Festynie Sportowo-Rekreacyjnym zorganizowanym na 

terenie DPS w Suchorączku. 

30.08.2015r. – udział w Dożynkach Gminno – Parafialnych, w Lubczy. 

31.08.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji 

Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 

1.09.2015r. – udział w uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego w SP w Więcborku oraz ZS  

w Sypniewie oraz posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 

Tego samego dnia Burmistrz dokonała uroczystego wręczenia aktu nadania stopnia 

nauczyciela mianowanego p. Katarzynie Kliszewskiej. 

2.09.2015r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez LGD w Starostwie Powiatowym  

w temacie utworzenia Ośrodka „Działaj Lokalnie”. 

 

Burmistrz Więcborka kończąc punkt nawiązał do osiągnięcia Pana Kacpra 

Badziągowskiego i podziękował również towarzyszącemu młodemu Mistrzowi, jego 

pierwszemu trenerowi Panu Henrykowi Dueskau, który talent odkrył, rozwinął i bez którego 

dziś nie byłoby Kacpra zdobywającego złote medale. 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych.  

 

1. Radny Ryszard Kałaczyński korzystając z obecności p. Tomasza Bracka wniósł, aby ten 

kierując pod adresem Rady wnioski pisał je np. na komputerze tak, by było ono czytelne. 

Jego pismo odręczne jest trudne do rozszyfrowania i radni mają problem z ustaleniem 

intencji w nim zawartych. 

 Podziękował również Radzie, Staroście oraz Gminie Więcbork za przygotowanie 

zakończenia jego Projektu „366 Maratonów w 366 dni”. Szczególne słowa podziękowania 

skierował do radnej – Wiceprzewodniczącej RM p. Anny Łańskiej za jej ogromne 

zaangażowanie w sprawy organizacyjne i logistykę całego przedsięwzięcia. 

 Prosił również o zweryfikowanie głosów mieszkańców, którzy wskazują na ich zdaniem 

karygodną praktykę zatrudniania w strukturach jednostek gminnych byłych policjantów. 

Pytał dlaczego preferowane są osoby, które posiadają już źródło dochodu – emerytury, 

skoro tylu mieszkańców gminy pozostaje bez pracy.   

 Wskazał też na konieczność oświetlenia odcinka drogi dojazdowej do Firm p. Szyszło  

i p. Nowakowskiego w Wituni. Jego zdaniem ustawienie dwóch lamp rozwiązałoby 

problem. Pyta jakie są w tym zakresie możliwości. 

 

2.  Radny Stanisław Posieczek proponował ujęcie w przyszłorocznym budżecie Gminy 

Więcbork wykonanie 100m chodnika przy ul. Kwiatowej w Sypniewie uzasadniając to 

poprawą bezpieczeństwa dzieci idących tą drogą do szkoły.  

 Wnioskował o wycięcie sporego krzaka zasłaniającego wyjazd na drogę /Al. Dębowa  

w Sypniewie/, który rośnie na działce należącej do Starostwa Powiatowego. Wykosić 

należy również pobocze drogi wzdłuż Centrum Kształcenia Rolniczego i gospodarstwa 

rolnego p. Wielgosz. Podobnej interwencji wymaga pobocze drogi wiodącej do stacji 

wodociągowej i telefonii komórkowej. 
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 Pytał o termin rozpoczęcia prac przebudowy chodnika przy drodze wojewódzkiej Nr 

189 w Sypniewie oraz budowy i przebudowy odwodnienia przy ZS w Sypniewie. 

 Poruszył też temat odwodnienia ulicy 29 stycznia. Przy większych opadach woda z tej 

ulicy zalewa działkę Państwa Dropinskich. 

 

3. Radny Andrzej Wenda zgłosił opóźnienia /10 dni/ w wywożeniu odpadów 

segregowanych z terenu sołectwa Lubcza. Prosił o interwencję w Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej. 

 Sugerował również zastanowienie się nad zagospodarowaniem/uporządkowaniem płyt 

jumbo leżących w różnych miejscach gminy, gdyż składowanie ich w obecnej formie 

stanowi swego rodzaju niebezpieczeństwo. 

 

4. Radny Kaziemierz Wilczyński interpelował w sprawie uruchomienia linii kolejowej 

przez Więcbork i zadbania o estetykę samego dworca. 

 Zwrócił uwagę na konieczność zobligowania policji do trzymania porządku przy ulicy 

Ogrodowej szczególnie w dzień targowy. Radnemu chodziło szczególnie o kwestię dużej 

swobody parkowania aut, która w ostatnim czasie uniemożliwiała dojazd karetki do 

osoby, która zasłabła. 

 

5. Radna Beata Kopta poprosiła, aby Burmistrz zwrócił się do Policji z prośbą o pomoc  

w rozładowaniu ruchu przy Szkole Podstawowej w Więcborku w godzinach porannych. 

Rozpoczął się rok szkolny i wielu rodziców dowozi dzieci do szkoły. W godzinach 

porannych tworzy się spory korek i duże zamieszanie przy samej szkole, dlatego też 

pomoc policji w usprawnieniu ruchu byłaby bardzo wskazana. 

 

6. Radny Jan Antczak  chciał wiedzieć, kiedy w Gminie pojawi się nowa równiarka. 

 

7. Radny Stanisław Piłka apelował o zwrócenie się Gminy do właścicielki posesji przy 

świetlicy wiejskiej w Borzyszkowie, aby ta wykosiła mocno zarośnięty teren. Wszelkie 

monity w tej sprawie ze strony Rady Sołeckiej nie przyniosły rezultatu, a stan 

nieruchomości mocno bije w estetykę centrum wsi. 

 

8. Sołtys Sołectwa Sypniewo zwróciła się z prośbą o skierowanie do grupy dzieci 

czteroletnich Fili Przedszkola w Sypniewie, dodatkowej osoby do opieki na okres 

chociażby trzech – czterech miesięcy. Pani zajmująca się opieką nad grupą nie jest  

w stanie zapewnić właściwej opieki, gdyż dzieci są płaczące, dopiero przyzwyczajają się 

do nowych okoliczności i trudno w pojedynkę je ogarnąć. Problem też stanowi wyjście do 

toalety, ponieważ pani nie może zostawić grupy samej, a dziecko samo też nie może 

wyjść.  Prosiła o interwencję w sprawie. 

 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego odnosząc się do interpelacji kierowanych pod jego adresem 

powiedział, że kwestia dotycząca uruchomienia kolei przedyskutowana zostanie na 

najbliższym Konwencie Powiatu, wówczas też być może wystosowane zostanie wspólne 

pismo włodarzy w tej sprawie do Marszałka. Sprawa wykoszenia poboczy zgłaszana przez 

radnego Posieczka przekazana zostanie niezwłocznie Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych. Starosta podjął również temat suszy wskazując, że w dniu sesji Kierownik 

referatu UM p. Tomasz Fifielski zebrał sztab ludzi zajmujących się w poszczególnych 

samorządach tym tematem i w Starostwie Powiatowym ustalają wspólny kierunek działania. 

Wokół sprawy pojawiło się mnóstwo wątpliwości, co do sposobu szacowania szkód stąd też  
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i dodatkowe pytania, które znajdą się w piśmie, które skonstruowane zostanie przez ww. 

grupę roboczą i skierowane zostanie do Wojewody. Pewnikiem jest to, że wszystkie wnioski 

o odszkodowania winny spłynąć do siedemnastego września.  

Poinformował również, że siedemnastego września o godz. 11:00 odbędzie się oficjalne 

otwarcie dobudowanej części Szpitala. Obecnie część doposażana jest w meble i sprzęty. W 

tym dniu mimo że zaproszeń specjalnych nie będzie, będzie możliwość wejścia i obejrzenia 

pomieszczeń i efektów modernizacji. 

Ostatnią poruszoną przez Starostę sprawą była wspomniana przez Burmistrza Więcborka 

komunalizacja dróg.  Mówił, że Rada Powiatu jako jeden z kierunków działania wyznaczyła 

sobie  uporządkowanie terenów tj. skomunalizowanie dróg powiatowych na terenie danego 

miasta. Są takie przypadki w Więcborku, Kamieniu Krajeńskim i Sępólnie, więc rozmowy  

w tej kwestii będą prowadzone. Stan tych dróg jest różny, co niewątpliwie należy mieć na 

względzie. 

 

Radny Jan Antczak prosił o pomoc Starosty w rozmowach Burmistrza Więcborka 

dotyczących przejęcia drogi od PKP. 

 

Starosta Powiatu stwierdził że PKP, to „trudny temat” i jeżeli już to oczywiście może 

wspierać, ale na pewno Powiat nie przejmie przedmiotowej drogi. 

 

Radny Jacek Kabattek pytał, czy informacja o terminie składania do 17 września wniosków 

suszowych dotyczy nowych wniosków, czy uzupełnienia już złożonych. 

 

Starosta Powiatu odpowiedział, że dotyczy to zarówno tych którzy jeszcze nie złożyli, jak 

i tych, którzy muszą wnioski uzupełnić. 

 

Radny Stanisław Piłka kontynuując temat szkód suszowych wyraził zaniepokojenie faktem, 

że niektóre z upraw są wyłączone z szacowania, a w rzeczywistości ich plon będzie znikomy. 

Przykładem tego jest burak, którego zbór będzie o wiele niższy niż ten który widnieje  

w umowach rolników z cukrownią. Fakt, że niektóre z upraw podlegające szacowaniu 

dochodzą w między czasie, jak to miało miejsce chociażby z ziemniakami i kukurydzą. Jego 

zdaniem w piśmie, o którym wspomniał wcześniej Starosta, winno się zwrócić uwagę na 

potrzebę ogólnej pomocy dla rolników, gdyż pewne rzeczy są trudne do sprecyzowania. 

Radny poruszył też sprawę kontynuacji budowy nawierzchni drogi relacji Borzyszkowo – 

Lubcza pytając, czy ta inwestycja będzie wykonywana. 

 

Starosta Powiatu podał, że w roku bieżącym ogłoszony został przetarg i w jego wyniku  

odnotowano sporą oszczędność. Inwestycja na pewno będzie wykonywana i kontynuowana  

w latach kolejnych. Ta inwestycja jest również ujęta w całości we wniosku na dofinansowanie  

z Projektu 7.2 Marszałka „Naprawa/Budowa Dróg Lokalnych”.  

 

Radny Piłka pytał także, czy jest opcja powrotu do poprzedniej proporcji finansowania 

inwestycji tj. 2/3 Powiat, 1/3 Gmina Więcbork. 

 

Starosta Powiatu przyznał, że wie o poprzednich ustaleniach, jednakże Powiat realizujący 

plan naprawczy nie może do nich powrócić. Ponadto podkreślił, że dobrze, że ta inwestycja  

w ogóle jest, gdyż RIO chciało ją w ogóle z planu budżetu usunąć. Z racji tego, że jest to 

pewna ciągłość zadania nie zrealizowanego, jako takie w budżecie pozostało. Jeżeli uda się na 

to zadnie pozyskać środki zewnętrzne to zrobiona zostanie całość, bez etapowania 

przedsięwzięcia w kolejnych latach. 
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Kończąc swoje wystąpienie Starosta przyznał, że nie zawsze może uczestniczyć w sesjach 

Rady Miejskiej w Więcborku, częściej gości na nich Wicestarosta. Pewną opcją są 

comiesięczne konwenty, na których Burmistrz wiele problemów zgłasza i jest swego rodzaju 

łącznikiem pomiędzy Gmina Więcbork, a Powiatem. Nie stoi też nic na przeszkodzie, by 

pewne rzeczy sygnalizować przez radnego, a jednocześnie Skarbnika Powiatu  

p. Władysława Rembelskiego. Zapraszał też wszystkich zainteresowanych bezpośrednio do 

siedziby Starostwa Powiatowego – jeżeli będą jakieś problemy, postarają się pomóc. 

 

Ad. 8. Informację o stanie przygotowań szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 

2015/2016, aktualnej sytuacji w Przedszkolu Gminnym i jego Punktach Filialnych oraz 

informację dotyczącą oddziałów przedszkolnych prowadzonych w szkołach /problematykę 

związaną z prowadzeniem tych oddziałów i ich dostosowaniem do potrzeb dzieci w wieku 

szkolnym/ przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

 

Przed złożeniem informacji Dyrektor BOOS udzieliła odpowiedzi na interpelację Sołtys 

Sołectwa Sypniewo. Mówiła, że w kwestii opieki nad najmłodszą grupą dzieci będzie 

rozmawiała szczegółowo z Dyrektor Przedszkola. Na dziś może powiedzieć jedynie tyle, że  

w przedszkolu są zatrudniane osoby na stanowisku woźnych. Spełniają one rożne funkcje 

m.in. sprawują pomoc przy opiece nad dziećmi. Takie osoby są również zatrudnione  

w sypniewskiej filii Przedszkola. 

 

Sołtys Sołectwa Sypniewo zauważyła, że osoba do pomocy, byłaby potrzeba od rana do 

godziny trzynastej, czy czternastej, na okres dwóch – trzech miesięcy dopóki te najmłodsze 

dzieci nie przyzwyczają się do nowych warunków. 

 

Dyrektor BOOS wskazała, że wpierw sprawdzi z Dyrektor Placówki, co można zmienić  

w organizacji pracy Placówki, aby ten problem rozwiązać. 

 

Sołtys Sołectwa Sypniewo podkreśliła, że problem z wsparciem dla tej grupy występuje od 

lat. Pani sprzątaczka, czy intendentka ma swój zakres obowiązków i nie jest w pełni 

dyspozycyjna jeżeli chodzi o pomoc. Wydaje się jej, że dobro dzieci jest w tym momencie 

najważniejsze, a nie jest do końca przekonana, czy woźna jest odpowiednią osobą do 

sprawowania opieki nad dziećmi. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wojciech Janicki pytał o stan techniczny autobusów szkolnych. 

 

Dyrektor BOOS zapewniła, że samochody, którymi zapewniany jest dowóz dzieci  

i młodzieży są sprawne i mają aktualne przeglądy techniczne. Niemniej należy wskazać na 

fakt dość solidnego zużycia autobusu obsługującego obwód szkoły w Sypniewie. Problem ten  

ma na uwadze BOOS i cały czas poszukuje środków zewnętrznych, które pomogłyby  

w wymianie auta. Cały czas trzymana jest ręka na pulsie jeżeli chodzi o możliwości 

dofinansowania z PFRON ale konkurs w tym zakresie cały czas jest przesuwany. 
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Radna Anna Łańska  zapytała o funkcjonowanie Przedszkola Gminnego w Więcborku. 

Radna pytała dlaczego w sierpniu Przedszkole jest „średnio” otwarte. 

 

Dyrektor BOOS przyznała, że temat ten jest bardzo nieoficjalnie znany. 

 

Ale rodzice są z tego bardzo niezadowoleni – zauważyła radna Łańska. 

 

 

Dyrektor BOOS dopowiedziała, że od strony formalno-prawnej zgodnie z rozporządzeniem 

w sprawie ramowych statutów dyrektor przedszkola w uzgodnieniu z organem prowadzącym 

ustala przerwy. Przyjęło się w samorządach, że funkcjonuje to na zasadzie, iż zawsze jakieś 

przedszkole na terenie działania danego organu prowadzącego jest czynne i rodzic może 

dowieźć tam dziecko i zapewnić mu opiekę.  W naszym samorządzie przyjęło się, czy też jest 

taka „tradycja”, że miesiącu lipcu przedszkole jest nieczynne. Teoretycznie widomo, że każdy 

obiekt wymaga odświeżenia  przygotowania do nowego roku, niemniej jednak Przedszkole 

 w lipcu jest nieczynne, a w sierpniu otwarte. Do tej pory w  żaden sposób nie dotarł do 

Dyrektor sygnał od rodziców, którzy byliby niezadowoleni z faktu, że  Przedszkole w lipcu 

jest niedostępne. To co ją osobiście zaniepokoiło, to sytuacje z kilku ostatnich dni sierpnia, 

gdzie teoretycznie Przedszkole działa, a praktycznie rodzice sygnalizują, że mają trudność  

z pozostawieniem dziecka w Placówce. Zarówno sprawa Sypniewa zgłaszana przez sołtys, jak 

i ten omawiany problem w najbliższym czasie będzie podjęty w rozmowie z Dyrektor 

Przedszkola. / sygnały o nieprawidłowościach pojawiły się w przeciągu ostatnich dwóch – 

trzech dni, wcześniej takiej informacji nie było/. 

 

Radna Łańska powiedziała, że jest Przewodniczącą Rady Rodziców w Przedszkolu i z tego 

co słyszy rodzice są nie zadowoleni z racji tego, że Przedszkole może i jest otwarte ale nie 

jest to taka opieka, jaka zapewniona jest od pierwszego września tzn. nie ma posiłków, 

rodzice muszą je zapewniać dziecku sami. 

 

 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że p. Łańska ma prawo dociekać powyższego zarówno, 

jako przedstawiciel Rady Rodziców Przedszkola, jak i radna RM. Sama jest zbulwersowana 

tym, co usłyszała. Skoro w informacji Dyrektor wspominała o feryjności i nie feryjności 

nauczycieli, to skąd bierze się taka samowola w naszej opiece przedszkolnej. 

 

Radny Jan Antczak pytał o przepisy dotyczące dopłaty do dowozów dla rodziców dzieci 

niepełnosprawnych mających ponad 3km do szkoły tj. czy w tym zakresie nic się nie 

zmieniło. Radny prosił również, o wsparcie finansowe Dyrektor w zrealizowaniu 

przedsięwzięcia polegającego na postawieniu ogrodzenia przy SP w Runowie Krajeńskim. 

 

Ani przepisy, ani nasza praktyka w tym zakresie się nie zmieniła. Wszyscy uczniowie, 

których droga z domu do szkoły przekracza 3km /uczniowie kl. I – IV/ mają zapewniony 

dowóz autobusami gminnymi. Wszyscy uczniowie od kl. V – III gimnazjum których 

odległość z domu do szkoły przekracza 4km mają również zapewniony dowóz autobusami 

gminnymi. Dopłaty o których mówił radny również funkcjonują wg dotąd stosowanych zasad 

– mówiła Dyrektor BOOS.  

 

Radna Beata Kopta podała, że w miesiącu czerwcu podczas posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu, na którym obecna była Dyrektor Przedszkola Gminnego również wypłynął 

temat, o którym mowa powyżej. Wówczas Dyrektor powiedziała, że miesiąc lipiec jest 
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wyłączony całkowicie, a sierpień jest do dyspozycji dzieci. Wcześniej żaden wniosek 

zgłaszający problem z sierpniowym funkcjonowaniem Przedszkola nie wpłynął ale temat, jak 

widać się rozwinął i ma nadzieję, że w przyszłym roku organ prowadzący podejdzie do 

tematu i funkcjonowanie Placówki też będzie wyglądało inaczej. Nauczyciel przedszkolny 

pracuje nie feryjnie i nie jest powiedziane, że urlop musi wykorzystywać w miesiącu lipcu, 

czy sierpniu. Może on wykorzystywać go równie dobrze w miesiącu październiku, czy 

grudniu i nie zakłóci to pracy przedszkola.  

 

Urlopy, to kwestia relacji pomiędzy pracodawcą, a pracownikiem i w momencie wyraźnego 

komunikatu, że jest potrzeba, by przedszkole funkcjonowało na zasadzie dyżurów, tak 

powinno być. To tylko kwestia sprawnego ułożenia planu urlopów – mówiła Dyrektor 

BOOS.  

 

Radny Jacek Kabattek  pytał Dyrektor o rozbieżności w kursowaniu busu szkolnego, które 

zaobserwował na przestrzeni kilku lat w dowozach dzieci z Zakrzewka do Sypniewa. Doliczył 

się, że jest to około 30 – 45 min. O tyle szybciej przesunął się czas odbioru dzieci z miejsca 

zbiórki. Dociekał czym jest to spowodowane.  

 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że musiałaby to sprawdzić ale generalnie jest to w granicach 

tolerancji kilku minut. Zależy to też na pewno od ilości uczniów, warunków atmosferycznych 

itp. Skoro mowa jest o różnicy wielkości pół godziny, to taka zmiana grafiku na pewno nie 

nastąpiła. Jeżeli nastąpiło to na przestrzeni ośmiu lat, to trudno jej się do tego odnieść  na 

bieżąco. Nastąpiła, co prawda zmiana związana z utworzeniem Zespołu Szkół w Sypniewie  

i zmianą planu lekcji. Pojawił się wcześniejszy autobus – dzieci SP w Sypniewie do tej pory 

rozpoczynały lekcje o godz. 9:00 teraz rozpoczynają o godz. 8:00. 

 

Radny Antczak pytał o możliwość wprowadzania zmianowości w godzinach dowozów, tak, 

by był on  sprawiedliwy dla wszystkich dzieci jednakowo. 

 

Temat dowozu jest bardzo złożonym tematem, oczekiwania rodziców również w tym zakresie 

rosną ale sugestia radnego jest rozważana przez BOOS. Chcemy wprowadzić pewną 

rotacyjność ale w ramach określonego kierunku dowozu – mówiła Dyrektor BOOS. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję ogłaszając dziesięciominutową przerwę  

w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 9 Informację dotycząca podsumowania sezonu turystycznego w gminie Więcbork 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Tegoroczny sezon turystyczny dla wszystkich wypoczywających na terenie gminy Więcbork 

był bardzo sprzyjający jeżeli chodzi o aurę, która była tego lata wyjątkowo słoneczna. Gmina 

starając się wyjść naprzeciw oczekiwaniom wypoczywających przygotowała szereg atrakcji 

oraz elementów dotyczących estetyki krajobrazu, które miały  upiększyć otoczenie. Jednym  

z takich właśnie walorów miało być usytuowanie na więcborskiej promenadzie fontanny. 

Niestety tuż po uruchomieniu fontanna uległa zniszczeniu przez wandali. 

Największą atrakcją sezonu była niewątpliwie Plaża Miejska w Więcborku. Celem Gminy 

było przede wszystkim utrzymanie porządku, w tym zapewnienie odpowiedniej ilości koszy 

na śmieci, koszenie trawy, stałego dozoru oraz opieki nad łazienkami. 
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Sezon rozpoczęto dnia 26.06.2015, a zakończono dnia 30.08.2015. Poza tygodniową przerwą  

w dniach od 15.08 – 21.08, w trakcie której plaża była nieczynna. Do dyspozycji 

wczasowiczów i mieszkańców były trzy kąpieliska - 2 w Więcborku z obsadą ratowników 

/Więcbork 2 ratowników, w weekendy 3/, Lubcza 2 ratowników w weekendy. 

Ponadto na terenie plaży były dostępne przez cały czas pole namiotowe, zjeżdżalnia, trzy 

łazienki z prysznicami, sala gier, a dla najmłodszych dostępny był plac zabaw.  

Pierwszy raz od modernizacji dostępna była wypożyczalnia kajaków (15 kajaków) czynna od 

10-18 opiekował się nią pracownik, który również pilnował porządku na korcie i boisku, 

można było wypożyczyć również sprzęt sportowy. Odnotowano około 300 wypożyczeń za 

kwotę około 1300 zł, 

Na terenie kajakarni dostępne było miejsce na ognisko, gdzie jeszcze przed sezonem 

zamontowano ławki oraz wyprowadzono na zew. budynku prąd. 

Kompleks boisk był dostępny dla wszystkich: orlik, boiska do siatkówki plażowej oraz 

badmintona, kort tenisowy. Na boiskach do siatkówki plażowej organizowane były przez 

TKKF Wodnik turnieje. 

O jakości oferowanych przez Gminę atrakcji pisały gazety: Express Bydgoski oraz 

Wiadomości Krajeńskie. Gmina Więcbork oferuje turystom piętnaście ośrodków 

wczasowych. Z ustaleń wynika, że w trakcie sezonu letniego przebywało w nich około 2.500 

turystów. W jednym z ośrodków wczasowych przebywała również grupa turystów  

z zagranicy. 

Z myślą o turystach i mieszkańcach gminy przygotowana została również bogata oferta 

imprez sportowych, rekreacyjnych i kulturalnych. W tym roku w ramach posiadanych 

możliwości Gmina zrobiła naprawdę sporo, by uatrakcyjnić ofertę letnią. Przygotowane 

imprezy były organizowane  nie tylko przez dział Promocji UM ale również, co warto 

podkreślić przez działające na terenie gminy stowarzyszenia, osoby prywatne i Miejsko-

Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku. Wśród tych imprez należy wymienić m. in.: 

 SIATKÓWKA PLAŻOWA – TKKF WODNIK WIĘCBORK 

 TRIATHLON KOLEŻEŃSKI – Ł. SOSNOWSKI 

 GRA MIEJSKA – DNI WIĘCBORKA – MGOK WIĘCBORK 

 WIĘCBORSKA SCENA MUZYCZNA – MGOK WIĘCBORK 

 DNI WIĘCBORKA – KONCERT MESAJAH 

 JARMARK KRAJEŃSKI 

 BIESIADA ŚLĄSKA 

 ZUMBA (sobota maraton o godz. 14 na pl JPII) 

 MOTOCROSSOWE MISTRZOSTWA POLSKI – WKM WIĘCBORK 

 366 MARATON R. KAŁACZYŃSKIEGO promowane w miesięczniku „Runners” 

 29.08. miał miejsce przejazd pociągu turystycznego, Urząd wystawił stoisko z gadżetami, 

które rozchodziły się jak ciepłe bułki. 

Przed sezonem zakupiono szereg materiałów promocyjnych, przyjmując zasadę że są to 

gadżety dla osób spoza gminy Więcbork. Prawdziwym hitem okazały się koszuli z logo 

Więcborka. Na tej kanwie ogłoszony został konkurs fotograficzny, którego 

pomysłodawczynią była pani Aneta Komarzewska. Zdjęcia w koszulkach z logo Gminy  

z ciekawych miejsc wakacyjnych można nadsyłać do 15 września. Posiedzenie komisji, która 

rozstrzygnie konkurs zaplanowano na dzień 18 września. Ciekawe nagrody, to tablet, aparat  

i MP 4. 

W planach jest ustawienie na więcborskim Rynku dwóch tablic ukazujących Więcbork na 

starej fotografii. Zauważono bowiem, na przykładzie wystawy dotyczącej Wołynia, wielkie 

zainteresowanie historią ujętą na starej fotografii. 

Podsumowując wystąpienie Zastępca Burmistrza Więcborka uznał, że sezon należy 

zaliczyć do udany, aczkolwiek po jego zamknięciu nasunęło  się też szereg wniosków oraz 
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pomysłów które Gmina zamierza zrealizować. Przyjęto, że osiągnęliśmy przyczółek i teraz 

należy pójść za ciosem, bowiem konkurencja nie śpi. 
 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję mówiąc, że jest wzruszona faktem, iż po 

dziewięciu latach bycia radną doczekała się tak fachowego podsumowania sezonu 

turystycznego i końcowego stwierdzenia cyt.: „że są wnioski na przyszłość” – koniec cytatu. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński wspomniał, że w sprawozdaniu zabrakło mu wzmianki 

imprezach letnich organizowanych przez Kurkowe Bractwo Strzeleckie, a trochę ich w tym 

sezonie letnim było. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podkreślił, że chciał uwypuklić to, co w czasie 

wakacyjnym najbardziej przykuwało zainteresowanie turystów. Nie miał intencji negować 

dokonań Bractwa, a tym bardziej organizowanych przez Stowarzyszenie imprez, które na 

pewno znajdą się w najbliższym czasie w obszernym sprawozdaniu Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku. W swoim wystąpieniu chciał skupić się stricte na sezonie 

turystycznym. 

 

Przewodnicząca RM wskazała, że chwała wszystkim stowarzyszeniom, które aktywnie 

działają na terenie gminy Więcbork w tym również Kurkowemu Bractwu Strzeleckiemu. 

Wszystkim zależy na tym, aby sezon turystyczny wydłużyć, tak by trwał on np. od maja do 

września. W tym też kierunku Rada będzie działała. 

 

Radna Kopta powiedziała, że była osobiście uczestnikiem pola namiotowego na plaży 

miejskiej w Więcborku. Co prawda w czasie tego czterodniowego pobytu nastąpił 

nieoczekiwany atak szerszeni ale sytuacja bardzo szybko została opanowana i nikomu nic 

poważnego się nie stało. Poza tym w trakcie biwakowania zebrała mnóstwo pozytywnych 

opinii od pozostałych letników korzystających z tej formy urlopu. Z tego, co wie te 

pozytywne „recenzje” uczestników „poszły w Polskę”, więc na kolejny rok Gmina powinna 

przygotować się na spore zainteresowanie polem namiotowym. Sugestią było zwiększenie 

ilości punktów gastronomicznych na plaży oraz zamontowanie brodzików przy kranach  

/woda leci z nich wprost na pole namiotowe/. Godnym odnotowania jest również fakt, że 

pomimo aktów wandalizmu, zniszczenia i usterki były natychmiastowo usuwane i na bieżąco 

uzupełniano też środki czystości w łazienkach. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka  przyznał, że ten punkt gastronomiczny był jakąś „piętą 

achillesową” w tym roku ale wyraził nadzieję, iż przyszłoroczny przetarg będzie dużo 

korzystniejszy i zgłosi się do niego więcej oferentów. 

 

Radny Janicki z kolei, jako aktywny sportowiec chwalił perfekcyjne przygotowanie kortu 

tenisowego, tym bardziej że wie, iż nie jest to łatwe zadanie. Ponadto odnotował, że w  tym 

sezonie ilość koszy na śmieci była w końcu wystarczająca, a odpady stałe z ośrodków 

wywożone były nie tylko według grafika, ale i na zgłoszenie. W jego ocenie sezon zaliczony 

został na piątkę z plusem. 

 

W podobny tonie do przedmówcy sezon posumował radny Kałaczyński, który swoją ocenę 

oparł na wysokich notach wystawionych przez biegaczy z całej Polski, towarzyszących mu 

w biciu rekordu Guinessa. Wszyscy oni chcą do Więcborka powrócić niezależnie od tego, czy 

będzie on biegał, czy nie. Radny zwrócił tylko uwagę na potrzebę negowania spożywania na 
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plaży alkoholu. W związku  tym apelował do pozostałych radnych o czujność i reagowanie na 

tego typu zachowania, które niewychowawczo oddziałują na dzieci i młodzież. 

 

Radna Anna Łańska podała, że wspólnie z Burmistrzem i mieszkańcami gminy 

uczestniczyła w warsztatach zorganizowanych przez Lokalna Grupę Działania, gdzie m.in. 

jednym z głównych omawianych punktów było poszerzenie sezonu turystycznego – oferty 

Więcborka  dla turystów i mieszkańców gminy. Pomocnym mogą w tym przypadku okazać 

się środki możliwe do pozyskania z LGD. Pewna praca w tym kierunku już została wykonana 

– przygotowane zostały tzw. fiszki do LGD, a wszystko to po to, by gmina piękniała  

i rozwijała się  turystycznie. 

 

Radna Kopta zgłosił sugestię, aby w przyszłości pomyśleć również o rozpropagowaniu 

miejsca – pola namiotowego znajdującego się w Lubczy. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji powiedział, że cieszy go bardzo 

zadowolenie radnych i pozytywny odbiór turystów. Podkreślił jednak, że wszystko to być 

może nie wyglądałoby tak  dobrze, gdyby nie ogromne zaangażowanie i praca wielu osób  

w tym p. Anety Komarzewskiej - osoby która zajmowała się działem promocji w Gminie 

Więcbork i „poczuła temat”. Przez wiele lat mowa była o tym, że w promocji gminy brak jest 

właśnie tego „czucia tematu”, teraz znalazła się osoba, która świetnie się w tym odnalazła i to 

pokazała. Cyt.: „Trudno powiedzieć, że „życie płata figle”, bo p. Anetę spotkało samo 

szczęście – zostanie mamą” ale niewątpliwie brakuje nam tej osoby” – koniec cytatu. 

Burmistrz podziękował wszystkim osobom pracującym nad tym, aby sezon wyglądał tak, nie 

inaczej, w tym swojemu Zastępcy, który rzeczywiście bardzo sumiennie tej działki pilnował. 

 

Przewodnicząca RM dołączyła się również do słów wyróżnienia kierowanych przez 

przedmówcę dla p. Antety Komarzewskiej wskazując jednocześnie na pracę, jaką w sezon 

turystyczny włożył również Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury i jego pracownicy. Ta 

instytucja również pokazała, że można, i że sugestie radnych można zrealizować nawet 

niewielką kadrą. 

 

Burmistrz Więcborka przyznał że dziękował wszystkim i w tych podziękowania oczywiście 

są pracownicy MGOK Więcbork, którzy rzeczywiście pokazali, że „się da”. Dzięki nim 

praktycznie każdy weekend był zagospodarowany i każdy turysta mógł liczyć na jakąś 

atrakcję.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński mówił, że do sukcesu niewątpliwie przyczyniła się baza 

turystyczna powstała w ostatnim czasie na terenie Więcborka. W ostatnim czasie dołączyło do 

nie duże zaangażowanie instytucji kultury, pracowników administracji gminnej, a także 

towarzyszeń działających na terenie gminy Więcbork. Wydawało mu się, że po raz pierwszy 

mijający sezon można podsumować dużym plusem. 

 

Radna Beata Lida wskazała, że oprócz słusznych podziękowań za to, co działo się w sezonie 

letnim w mieście, warto też wspomnieć o działaniach podejmowanych tego lata przez 

sołtysów w poszczególnych sołectwach gminy Więcbork i za tą aktywność należy wyrazić 

wdzięczność również i im. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Ad. 10 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2015 roku  

i sprawozdania stałych Komisji RM przedstawili Przewodniczący Komisji RM. 

 

 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej RM – stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów RM - stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Sprawozdanie Komisji Oświaty Kultury i Sportu - stanowi Załącznik Nr 4 do 

niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu RM - stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu / do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Sprawozdanie Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego RM - 

stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Sprawozdanie Komisji Statutowej - stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu / 

do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 
 

Z obrad ubyła radna Anna Łańska /obecnych 12 radnych/ 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie w sprawie utworzenia dodatkowych obwodów głosowania 

dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej 

Polskiej przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Postanowieniem z dnia 17 lipca 2015r. w sprawie zarządzenia wyborów do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej (Dz. U. z 2015r. poz. 1017) 

Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej zarządził przeprowadzenie wyborów do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej na dzień 25 października 

2015r. Na podstawie art. 12 § 4 ustawy - Kodeks wyborczy rada gminy, w drodze uchwały, 

na wniosek burmistrza, tworzy odrębny obwód głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej, 

domu pomocy społecznej, jeżeli w dniu wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 

wyborców ujętych w rejestrze wyborców prowadzonym w gminie, na terenie której położona 

jest dana jednostka. Jeżeli w dniu przeprowadzenia wyborów w jednostce będzie przebywać 

mniej niż 15 wyborców, tworzy się odrębny obwód głosowania po zasięgnięciu opinii 

kierownika szpitala. Na podstawie informacji uzyskanych od kierowników zarządzanych 

jednostek, przewiduje się, że w dniu przeprowadzenia wyborów przebywać w nich będzie 

więcej niż 15 wyborców. W sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania zasięgnięto 

opinii osoby kierującej daną jednostką. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania 

następuje najpóźniej w 35 dniu przed dniem przeprowadzenia wyborów. W związku  

z powyższym zachodzi uzasadniona potrzeba utworzenia odrębnego obwodu głosowania. 

 

Do projektu chwały wniesiona została autopoprawka polegająca na ujęciu w jej tytule zamiast 

sformułowania „odrębnego obwodu głosowania” wpis „odrębnych obwodów głosowania”. 

 

Opinia Komisji Statutowej - Pozytywna 

 

Do projekty nie wniesiono uwag 

 

Na sali 12 radnych 
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Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 12 Projekt uchwał dotyczących gospodarowania mieniem Gminy omówił Kierownik 

Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

a)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

Sprzedaż nieruchomości 270 położonej w Więcborku obręb Więcbork 1 nastąpi w drodze 

przetargu ustnego ograniczonego. Zgodnie z obowiązującym miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską i I Armii 

Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta Więcbork zatwierdzonym uchwałą  

nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28.06.2007r. (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom.  

z 2007 r., Nr 113, poz. 1704) część w/w działki położona jest w obszarze oznaczonym 

symbolem 14 E –  oznaczającym tereny urządzeń elektroenergetycznych–istniejące  

i projektowane stacje transformatorowe. W związku z powyższym przetarg zostaje 

ograniczony ze względu na przeznaczenie gruntu – na przedmiotowej nieruchomości 

zlokalizowana jest stacja transformatorowa. Gmina Więcbork wystąpiła do Firmy ENEA  

z zapytaniem, czy są zainteresowani kupnem ww. nieruchomości i takowe potwierdzenie 

otrzymano w piśmie zwrotnym. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 12 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

b) w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Zakrzewku. 

 

Przedmiotowa nieruchomość zabudowana jest budynkiem mieszkalnym, który w całości 

nadaje się do rozbiórki. Obiekt jest w bardzo złym stanie technicznym, a rodzina która do tej 

pory była tam ulokowana została przeprowadzona do Więcborka. Do Gminy wpłynął wniosek 

osób fizycznych zainteresowanych nabyciem działki. Sprzedaż nieruchomości zabudowanej 

oznaczonej numerem geodezyjnym 66/2 położonej w Zakrzewku obręb Zakrzewek  

o powierzchni 0.2700 ha nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag ze strony radnych nie było. 

 

Na sali  12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 13 Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia woli do przystąpienia do opracowania  

i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Więcbork omówił Kierownik 

Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

 

Plan gospodarki niskoemisyjnej jest dokumentem strategicznym, który koncentruje się na 
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podniesieniu efektywności energetycznej, zwiększeniu wykorzystania odnawialnych źródeł 

energii oraz redukcji gazów cieplarnianych. Istotą Planu jest osiągnięcie korzyści 

ekonomicznych, społecznych i środowiskowych z działań zmniejszających emisję gazów 

cieplarnianych. Celem projektu będzie wsparcie działań na rzecz realizacji pakietu 

klimatyczno-energetycznego do roku 2020, tj.: 

- redukcji emisji gazów cieplarnianych, 

- zwiększenia udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych, 

- redukcji zużycia energii finalnej, co ma zostać zrealizowane poprzez podniesienie 

efektywności energetycznej, 

- poprawy jakości powietrza na obszarach, na których odnotowano przekroczenia jakości 

poziomów dopuszczalnych stężeń w powietrzu i realizowane będą programy naprawcze 

ochrony powietrza (POP) oraz plany działań krótkoterminowych (PDK). 

W ramach przygotowania Planu zostanie stworzona w gminie baza danych zawierająca 

wyselekcjonowane i usystematyzowane informacje pozwalające na ocenę gospodarki energią 

w gminie oraz  w jej poszczególnych sektorach i obiektach oraz inwentaryzacja emisji gazów 

cieplarnianych. W Planie zostaną także przedstawione długoterminowa strategia, cele  

i zobowiązania, a także krótko/średnioterminowe działania/zadania (opis, podmioty 

odpowiedzialne za realizację, harmonogram, koszty, wskaźniki). Ustalone zostaną zasady 

monitorowania i raportowania wyników prowadzonej polityki ekologiczno-energetycznej. 

W nowym okresie programowania 2014-2020 dokument ten będzie podstawą do otrzymania 

wsparcia w ramach obszaru objętą gospodarką niskoemisyjną. W nawiązaniu do powyższego 

uchwałę uznaje się za zasadną. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

 

 

Na sali  12 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

Ad. 14 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedłożyła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2015. 

 

1. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 60016 § 6630 o kwotę 26.250,00 zł. dokonano z 

uwagi na podpisanie umowy nr UM_RO.7152.1.126.2015 pomiędzy Województwem 

Kujawsko – Pomorskim a Gminą Więcbork na wykonanie zadania pn.: „Modernizacja 

drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej realizowanej 

dwuwarstwowo, składającej się z warstwy wiążącej i ścieralnej, o minimalnej łącznej 

grubości warstw 6 cm do długości 0,850 km w obrębie geodezyjnym Zakrzewek cz. dz. nr 

135 i dz. nr 210, 144/3, 144/4”. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu zwrotu kosztów upomnień 

wysyłanych w związku z egzekucją zaległości budżetowych. 
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3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0430 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu opłaty targowej. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75801 § 2920 o kwotę 129.000,00 zł. dokonano na 

podstawie pism Ministra Finansów nr: ST5.4750.211.15.4g z dnia 7 lipca 2015 r., 

ST5.4750.216.15.5g z dnia 9 lipca 2015 r., ST.4750.217.15.6g z dnia 17 lipca 2015 r. 

dotyczących zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy Więcbork. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 3.500,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu odsetek bankowych. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 400,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za najem pomieszczeń szkolnych. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80103 § 0690 o kwotę 50,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ odpłatności za pobyt w oddziałach przedszkolnych. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0840 o kwotę 110,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów ze sprzedaży złomu (remont placówek oświatowych). 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 1.210,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu zwrotu kosztów sądowych z lat ubiegłych dotyczących 

leczenia odwykowego 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 1.210,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj. 

11. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 85215 o kwotę 643,65 zł. 

dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr 

WFB.I.3120.3.42.2015/26 z dnia 10 sierpnia 2015 r. zwiększającego plan dotacji z 

przeznaczeniem na sfinansowanie wypłat dodatku energetycznego za sierpień 2015 r. 

odbiorcom wrażliwym energii elektrycznej. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 600,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu świadczonej dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu 

ścieków i wody. 

13. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu odsetek od zaległości w opłacie za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

14. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 92109 § 0970 o kwotę 2.200,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpłaty dokonane na podstawie wyroku Sądu Rejonowego w Świeciu VII K 

28/13 z dnia 8 stycznia 2013 r. dotyczącego zwrotu przywłaszczonych środków 

pieniężnych. 

15. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4300 o kwotę 2.800,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych na opracowanie koncepcji 

przebudowy ciągu pieszo - rowerowego wraz z kanalizacją deszczową i sanitarną na os. 

BoWiD w Więcborku. 

16. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 6010 o kwotę 400.000,00 zł. 

dokonano w celu zwiększenia udziałów Gminy Więcbork w ZGK Sp. zo.o. w Więcborku z 

przeznaczeniem na sfinansowanie zadania pn.: „Przebudowa ciągu pieszo - rowerowego 

wraz z kanalizacją deszczową i sanitarną na os. BoWiD w Więcborku”. 

17. Zmniejszenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 70005 § 6050 o kwotę 100.000,00 

zł. wynika z faktu rezygnacji z wykonania w 2015 r. prac budowlanych w ramach zadania 

pn.: „Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek 

mieszkalny wielorodzinny w Runowie Kraj.”. 

18. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 71004 § 4300 o kwotę 30.000,00 zł. 

oraz w rozdz. 71014 § 4300 o kwotę  10.000,00 zł. wynika z konieczności sfinansowania 

zadania pn.: „Wymiana kotła c. o. oraz modernizacja kotłowni w budynku Szkoły 

Podstawowej w Więcborku”. 
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19. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 71095 § 4100 i § 4260 o łączną 

kwotę 6.000,00 zł. dokonano w związku z funkcjonowaniem zmodernizowanego 

targowiska miejskiego w zakresie wynagrodzenia poborcy opłaty targowej jak również 

opłat z tytułu zakupu energii i wody. 

20. Zmian pomiędzy rozdz. 75018 § 6300 a 75095 § 4300, § 4309, § 6059 wynikają z 

konieczności zastosowania prawidłowej podziałki klasyfikacji budżetowej dla zadania pn.: 

Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi w zakresie e-Administracji i Informacji 

Przestrzennej”. Zmiany uwzględniają zarówno konieczność poniesienia wydatków 

majątkowych jak bieżących w związku z realizacją projektu (w tym kwota 800,00 zł 75095 

§ 4300 na wydatki związane z zapewnieniem trwałości projektu). 

21. Zmian pomiędzy paragrafami 4210 a 6230 w rozdz. 75412 o kwotę 760,00 zł. wynikają z 

konieczności dofinansowania w wysokości 20% zakupu sprzętu specjalistycznego - zakup 

motopompy dla OSP Suchorączek ( wartość motopompy to około 3.800,00 zł). 

22. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 153.620,00 

zł. oraz w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 50.000,00 zł. wynika z konieczności 

sfinansowania zadań inwestycyjnych określonych w pkt. 16 oraz 23 niniejszego 

uzasadnienia. 

23. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80101 § 6050 o kwotę 215.000,00 

zł. wynika z konieczności wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Wymiana 

kotła c. o. oraz modernizacja kotłowni w budynku Szkoły Podstawowej w Więcborku”. 

24. Zmiany w planie wydatków budżetowych pomiędzy paragrafami 6069 a 6309 w rozdz. 

80101 o kwotę 91.980,00 zł. wynikają z konieczności zastosowania prawidłowej podziałki 

klasyfikacji budżetowej dla zadania pn.: Realizacja systemu innowacyjnej edukacji w 

województwie kujawsko-pomorskim poprzez zbudowanie systemu dystrybucji treści 

edukacyjnych” Dodatkowo uwzględniono wydatki bieżące w wysokości 600,00 zł 75095 § 

4300 na zapewnienie trwałości projektu. 

25. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

bieżącym funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

26. Zmniejszenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90001 o kwotę 210.000,00 zł. 

dokonano w związku z rezygnacją z wykonania zadania. Zadanie będzie realizowało ZGK 

Sp. z o.o. w Więcborku. 

27. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92195 oraz 92695 pomiędzy 

paragrafami o łączną kwotę 1.660,00 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji 

przedsięwzięć wykonywanych przez Sołectwo Zgniłka w ramach funduszu sołeckiego. 

28. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92695 pomiędzy paragrafami 4170 a 

4300 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano w związku z konieczności pokrycia kosztów 

związanych z opłatami za wywóz nieczystości stałych oraz ciekłych z obiektów 

sportowych. 
 

Do projektu uchwały – załącznika Inwestycji, wniesiona została autopoprawka dotycząca 

poziomu planu finansowego trzech inwestycji. Środki pozostałe z zadania polegającego na 

przebudowie drogi na Osiedlu Piastowskim w wysokości 5.000,00 zł i środki z utwardzenia 

drogi na Osiedlu Łopiennik w wysokości 3.900,00 zł  zostają z tych inwestycji zdjęte  

i proponuje się o ta łączną kwotę – 8.900,00 zł, zwiększyć środki na zadnie „Przebudowa 

ulicy Krajeńskiej w Więcborku”. 

Autopoprawka zgłoszona została na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów i zaopiniowanie 

projektu nastąpiło z jej uwzględnieniem.  

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian WPF w 2015 r. dokonano z uwagi na bieżące i majątkowe zmiany w planie dochodów 

i wydatków. Ponadto, w załączniku przedsięwzięć dokonano następujących zmian: 

1. dodano dwa nowe przedsięwzięcia: 

 Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi w zakresie e-Administracji i Informacji 

Przestrzennej z okresem realizacji na lata 2012-2020, 

 Realizacja systemu innowacyjnej edukacji w województwie kujawsko-pomorskim 

poprzez zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych z okresem realizacji na 

lata 2015-2020, 

2. w dotychczas zaplanowanych przedsięwzięciach dokonano następujących zmian:  

 Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork – 

Szkoła Podstawowa w Zakrzewku i Zespół Szkół w Jastrzębcu – zmieniony został czas 

realizacji zadania. Dotychczas zaplanowane wydatkowanie na rok 2016 kwoty 

300.000,00 zł nastąpi w latach 2017-2018,   

 Przebudowa ciągu pieszo - rowerowego wraz z kanalizacją deszczową i sanitarną na os. 

BoWiD w Więcborku”  - rezygnacja z realizacji zadania. Zadanie to będzie realizowane 

przez ZGK Sp. z o.o. w Więcborku 

 Przebudowa i rozbudowa budynku świetlicy przy Zespole Szkół w Sypniewie” - 

zwiększono limit wydatków na 2016 r.  

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółki z ograniczona odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 

 

Uchwała zakłada wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku wkładu pieniężnego na sfinansowanie zadania 

pn.: „Przebudowa ciągu pieszo - rowerowego wraz z kanalizacją deszczową i sanitarną na  

os. BoWiD w Więcborku”. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Uwag ze strony radnych nie było 
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Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.15 Podsumowania działalności Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka „Nasza Krajna  

i Pałuki”  dokonał Wiceprezes Stowarzyszenia p. Tomasz Fifielski. 

 

Podsumowanie zaprezentowane zostało w formie prezentacji multimedialnej opatrzonej 

słowem komentarza.  Przedstawiało genezę powstania organizacji jej założenia, formy 

działalności i inwestycje, które dzięki posiadanym środkom zewnętrznym udało się 

zrealizować na terenie gmin wchodzących w skład Grupy w tym inwestycji 

sfinalizowanych w gminie Więcbork. 

 

 

Ad.16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 

 Jeżeli chodzi o zatrudnianie byłych policjantów, to owszem na terenie gminy takowi 

pracują ale w samym Urzędzie Miejskim nie. Nie są to osoby zatrudnione przez 

Burmistrza i nie podlegają mu również bezpośrednio. Z rozmowy z jednym, 

z kierowników instytucji gminnej, w której jedna z tych osób jest zatrudniona i wie, że  

nie ma w tym przypadku mowy o etacie. Oczywiście kierownik został uczulony,  

by w przyszłości, w przypadku możliwości wyboru między dwoma osobami, które 

spełniają wymogi formalne, wybierać tą w gorszej sytuacji materialnej. Podejrzewa, że 

decyzja o zatrudnieniu np. emeryta niejednokrotnie wynika z oszczędności i z takowymi 

się wiąże dla zatrudniającego. 

 Kwestia montażu dwóch punktów świetlnych w Wituni rozpatrzona zostanie w kontekście 

inwestycji, która może znaleźć się w przyszłorocznym budżecie Gminy Więcbork. 

 

/Od. na interp. radnego S. Posieczka/ 

 Interpelacja dotycząca budowy chodnika przy ul. Kwiatowej w Sypniewie rozważona 

zostanie podobnie, jak montaż punktów świetlnych w Wituni, jako ewentualne zadanie do 

wykonania w przyszłorocznym budżecie Gminy Więcbork. Jeżeli taka decyzja zostanie 

podjęta, to nie widzi możliwości realizacji bez  wyrażenia zgody przez Radę Sołecką  

i Zebranie Wiejskie i umieszczenie tego zadania również w Funduszu Sołeckim. 

 Termin rozpoczęcia prac budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej uzależniony jest od 

dyspozycyjności brygady UM. Przerób jest ograniczony, a zadań tego typu na terenie 

gminy wiele. Obecnie pracownicy kładą chodnik w Jastrzębcu i prace te mogą potrwać 

jeszcze około czterech tygodni. Po zakończeniu inwestycji w Jastrzębcu zamierza się 

dokonać podziału grupy roboczej na dwie ekipy i wówczas jedna z nich trafi do 

Borzyszkowa, następnie Zabartowa, a druga do Wituni, następnie Sypniewa . 

 Jest już gotowa dokumentacja odwodnienia i pozwolenie na budowę. Do końca tygodnia 

ogłoszony zostanie przetarg na wykonawstwo zadania przy ul. Kwiatowej. Jeżeli chodzi  

o ulicę 29 stycznia, to należy mieć nadzieję, że inwestycja przy Kwiatowej choć w części 

zniweluje problem tam występujący. Kompleksowe rozwiązanie wiązałoby się według 

dokonanego rozeznania z wykonaniem dodatkowej nitki kanalizacji deszczowej. Inną 
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rzeczą jest to, że w pewnym momencie część mieszkańców uznała istniejący rów za 

zbędny i go zasypała. To niewątpliwie wpłynęło na system odwodnienia w tej części wsi. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Kwestia nie odebranych śmieci segregowanych z tereny Lubczy zgłoszona zostanie do 

Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Jeżeli pomimo wyznaczonego 

w grafiku wywozu takowy nie nastąpił porozmawia z Dyrektorem o wywiązywaniu się 

Spółki z obowiązków podpisanej umowy. 

 Sołtysi z tereny gminy Więcbork otrzymali informację z Urzędu Gminy o możliwości 

pozyskania płyt jumbo na utwardzenie nawierzchni. Zapotrzebowanie okazało się dosyć 

spore – część sołtysów zadeklarowała położenie płyt we własnym zakresie, natomiast tam 

gdzie nie zostanie to wykonane przez mieszkańców tematu podejmie się Gmina ale 

dopiero po zakończeniu prac polbrukowych. Materiał pomocniczy typu żwir, podsypka 

itp. na zgłoszenie zostanie dostarczony przez Gminę.  

 

/Odp. na interp. Radnego K. Wilczyńskiego/ 

 Sprawa uruchomienia linii kolejowej zgodnie z tym, co powiedział Starosta Powiatu 

Sępoleńskiego zostanie podjęta na najbliższym Konwencie Powiatu. 

 Niedopatrzeniem jest brak właściwego oznakowania na ul. Ogrodowej  

i w najbliższym czasie /do końca tygodnia/ Kierownik UM uzupełni ten brak oznaczeniem 

białej linii. 

 

/Odp. na interp. radnej B. Kopta/ 

 Dzień po sesji Burmistrz jest umówiony na spotkanie z Komendantem Powiatowym 

Policji, gdzie poruszy problem występujący przy Szkole Podstawowej w Więcborku, 

prosząc jednocześnie o pomoc w tej sprawie. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 Wpłynęła oferta na zakup równiarki ale jest ona wyższa o kwotę 2.795,27 zł od 

zabezpieczonej w budżecie Gminy. W chwili obecnej Burmistrz nie podjął jeszcze 

decyzji, a są dwie możliwości: unieważnić przetarg i ogłosić następny lub znaleźć kwotę 

tych niespełna 3.000,00 zł i rozstrzygnąć przetarg wynikiem pozytywnym.  

 

/Odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

 Sprawą uporządkowania posesji mieszczącej się naprzeciw świetlicy wiejskiej  

w Borzyszkowie zajmie się Kierownik właściwego Referatu UM. 

 

Sprostowanie 

 

Burmistrz Więcborka odniósł się także do pytania radnej Beaty Lida, które padło na 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów odbytego w dniu przed sesja RM. Radna pytała  

o wykonanie drogi w Zabartowie podając, że deklarowany przez niego termin to koniec 

sierpnia 2015r. w związku z powyższym przytoczył radnej jej interpelację z VII sesji RM – 

29.04.2015r. cyt.: 

 

„Radna Beata Lida w imieniu mieszkańców sołectwa Zabartowo pytała o termin wykonania 

tam  drogi gminnej o nawierzchni polbrukowej. Polbruk zakupiony przez Radę Sołecką leży 

już od kilku lat i brakuje jedynie wykonania zadania przez brygadę UM. Prace były 

zaplanowane w bieżącym roku na okres wakacyjny pytał zatem, czy termin ten jest 

aktualny”- koniec cytatu. 
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I odpowiedź której udzielił na nią na tej samej sesji RM cyt.: 

 

„Odnośnie inwestycji planowanej w Zabartowie, a związanej z wykonaniem nawierzchni 

chodnikowej wykonywany jest uproszczony projekt i wymagane jest również zgłoszenie.  

W chwili, kiedy Gmina Więcbork uzyska niezbędne dokumenty  i ekipa budowlana UM 

wywiąże się z zaplanowanych prac tego typu w innych miejscach gminy pojawi się  

w sołectwie Zabartowo. Ma nadzieję, że to zadanie uda się wykonać jesienią.” – koniec 

cytatu. 

 

Ad. 17 Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca RM wspomniała o uroczystej sesji Rady Powiatu i możliwości zgłaszania 

osób zainteresowanych wyjazdem w biurze RM. Jeżeli będzie to większa grupa można byłoby 

zorganizować wspólny transport. Podała również, że rozważana jest opcja wyjazdowej sesji 

RM. Być może że nie będzie to kolejna sesja 30 września ale któraś kolejnych. 

Podziękowała także Burmistrzowi Więcborka za doprowadzenie do zmiany organizacji ruchu 

na Placu Jana Pawła II w Więcborku. Zmiana ta według niej w znacznym stopniu usprawniła 

kierowcom parkowanie.  Zwróciła się również do Kierownika Referatu UM p. Tomasza 

Fifielskiego poruszając temat wywozu nieczystości stałych, a konkretnie odpadów 

segregowanych. W ubiegłym roku zwracała uwagę na fakt, że w okresie letnim powstaje dość 

duża sześciotygodniowa przerwa pomiędzy tymi wywozami ale zdaje sobie sprawę, że jest to 

konsekwencja podjętej przez Rade uchwały określającej częstotliwość wywozu  - raz  

w miesiącu. Zdarza się wiec że niesegregowane wywożone są trzy razy w miesiącu,  

a segregowane, które szczególnie latem występują w postaci wzmożonej produkcji odpadów 

typu pet / plastikowych butelek/, odbierane są raz na sześć tygodni. Zdaje sobie sprawę, że 

zmiana jest równoznaczna z koniecznością zmiany uchwały, gdyby jednak udało się to w inny 

sposób załatwić byłaby bardzo wdzięczna. 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski odnosząc się do powyższego stwierdził,  

że będzie prosił Burmistrza Więcborka, aby na kolejnej sesji w miesiącu wrześniu wywołane 

zostały uchwały związane z gospodarką odpadami. Samorządy dostały na to osiemnaście 

miesięcy i trochę czasu jeszcze pozostało, jednakże mając na uwadze wybudowany w Tucholi 

REPOK, który określa wszystkim gminom, jakie odpady, jakie odpady mogą być 

przywożone, Gmina Więcbork musi wydzielić zbiórkę popiołu. Odpady te nie mogą trafiać 

do zmieszanych, gdyż w Tucholi odpady tego typu trafiają na kompost. Poza tym ww. 

inwestycja wybudowana została ze środków Gminy Tuchola i środków unijnych i już trafiła 

do ZGK i Gminy Więcbork informacja, że w związku z tym śmieci podrożeją o blisko 20%, 

wzrośnie również opłata środowiskowa. Ościenne Gminy mają już o wiele wyższe opłaty, 

Burmistrz Gminy Więcbork zdecydował, że w roku 2015 ma jeszcze zostać utrzymana 

dotychczasowa stawka. Ten rok w budżecie spięty zostanie na stałych ale mając na względzie 

konieczność zmiany uchwał, dostosowania się do REPOK-u Gmina Więcbork musi zmienić 

regulamin i prawdopodobnie zwiększyć opłatę śmieciową. Jest to ważne również ze względu 

na konieczność ogłoszenia kolejnego przetargu na wywóz odpadów.    

 

Radny Wojciech Janicki w imieniu własnym i mieszkańców Alei 600-lecia w Więcborku 

podziękował Burmistrzowi Więcborka za zrealizowaną inwestycję. Ma nadzieję, że uda się ją 

dokończyć w kolejnym roku. Mowa tu o budowie chodnika wraz z utwardzeniem drogi 

wzdłuż bloku.    
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Radny Jan Antczak podziękował z kolei  Pani Poseł Iwonie Kozłowskiej za wstawiennictwo 

w sprawie inwestycji dotyczących Runowa Krajeńskiego, Borzyszkowa i Gminy Więcbork 

oraz przyjazd na rozpoczęcie roku szkolnego do SP w Runowie Krajeńskim. Podziękowania 

kierował również pod adresem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, która przyjęła radnego, 

radnego Stanisława Piłka oraz Burmistrza Więcborka u siebie, odwiedziła sołectwo Runowo 

Krajeńskie  i wykazała wiele zrozumienia i przychylności dla przedstawianych problemów. 

 

Radna Beata Lida wnioskowała, by w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork 

znalazła się inwestycja budowy boiska wielofunkcyjnego przy ZS w Pęperzynie, a w WPF na 

rok 2017 zabezpieczone zostały środki na wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej 

tego zadnia. Ponowiła też prośbę dotyczącą zagospodarowania nabrzeża jeziora Belałowe  

w Pęperzynie z uwagi na ogromne zainteresowanie mieszkańców Pęperzyna i nie tylko, 

wypoczynkiem w tej części gminy Więcbork. Być może zmiana na stanowisku szefa lasów 

Państwowych sprawi, że uda się ten temat załatwić. Prosiła Burmistrza Więcborka  

o zweryfikowanie tematu. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński wniósł o większą ilość koszy na śmieci na Osiedlu 

Piastowskim. Pierwsze pojemniki już się pojawiły ale mieszkańcy zgłaszają, że potrzeba jest 

ich znacznie więcej. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński prosił, aby Burmistrz Więcborka pamiętał o sprawie 

uregulowania dotyczącego drogi na ul. Truskawkowej w Wituni. Sprawa jest ważna dla 

mieszkańców i nie dobrze, by się stało gdyby jej zaniechano. 

 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dziesiątej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

  
 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

  


